



## EXCLUSIVE

# Lesvos and the refugees: “We need solidarity, tolerance and dignity”

Anastasios M. Perimenis, the manager of the Lesvos local development agency, tells us about the dramatic situation on the Greek island, where around 180,000 asylum seekers have arrived since the beginning of 2015. His testimony is one of a local development practitioner but also a concerned citizen, on the frontline of an unfolding human tragedy.

[Read more >>](#)

## Latest news from the website

---

[Social policy in the EU: state of play 2015 >>](#)

---

[Tourism: US and Russia account for a third of all non-EU tourism nights >>](#)

---

[Elderly people less at risk of poverty or social exclusion >>](#)

---

[Refugee crisis: Budgetary measures under the European Agenda on Migration >>](#)

---

[Antisemitism and anti-Muslim hatred on the rise >>](#)

---

[Human Development Index: EU vs US >>](#)

---

[More ambition needed to halt biodiversity loss >>](#)

---

[Just over 40% of the EU population lives in cities >>](#)

---

[OECD promises to end era of tax evasion >>](#)

---

[Air passenger transport up >>](#)

---

[Vision Europe: The Future of the Welfare State >>](#)

---

[MEPs demand geographical protection for artisanal products >>](#)

---

[Social inclusion of young people >>](#)

---



## WHAT'S NEW AT AEIDL?

# ECOLISE and SDGs: Local communities must be empowered to make a difference

The ECOLISE network welcomes the United Nations Sustainable Development Goals (SDGs), adopted by the UN on September 25, but underlines the need for these to be translated into legally-binding targets with appropriate financing instruments and an agreed monitoring process.

## Other news

---

### MULTI-LEVEL GOVERNANCE IN SUSTAINABLE ENERGY PLANNING

**COOPENERGY**, co-funded by the Intelligent Energy Europe Programme, has supported the development of more effective **collaborative working between regional and local public authorities** to maximise coherence in energy planning and actions between levels of governance. The **“Multi-Level Governance in Sustainable Energy Planning” conference (Paris, 3 December 2015)** will present the **results, lessons, tools** available, and shining **examples from seven regions**: Basque Country (Spain), Kent (UK), Liguria (Italy), Norrbotten (Sweden), Rhine-Neckar (Germany), Rhône-Alpes (France) and Zlin (Czech Republic).

[Read more >>](#)

### LONG-TERM CARE PROTECTION FOR OLDER PERSONS: A REVIEW OF COVERAGE DEFICITS IN 46 COUNTRIES

Due to the global demographic ageing, **all countries are challenged by growing longterm care (LTC) needs for older persons**. However, these needs are largely ignored and range very low on the policy agendas of most countries. This **International Labour Organization paper** has developed **global estimates on LTC protection of persons aged 65 and over**.

[Read more >>](#)

### SLOVENIAN ISTRIA: CLLD AS A TOOL TO SUPPORT COMMUNITY-LED ACTION ON CLIMATE CHANGE AND SUSTAINABILITY

In **Slovenian Istria** a strong **civil initiative** is using the EU’s Community-Led Local Development (**CLLD**) programme as a framework for activating **local communities**, focusing on **sustainability** and **environmental protection**.

[Read more >>](#)

## **AEIDL Flash**

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

09 OCTOBRE / OCTOBER 2015

[> English version](#)



**EXCLUSIF**

## Lesbos et les réfugiés: «Nous avons besoin de solidarité, de tolérance et de dignité»

Dans une interview exclusive accordée à l'AEIDL, Anastasios M. Perimenis, directeur de l'agence de développement local de Lesbos, nous décrit la situation dramatique dans laquelle se trouve l'île grecque, où près de 180 000 demandeurs d'asile ont accosté depuis le début de 2015. Son témoignage est celui d'un acteur de terrain du développement local mais surtout celui d'un citoyen engagé, sur la ligne de front d'une tragédie humanitaire qui se poursuit.

[Lire plus >>](#)

## Dernières nouvelles sur le site

---

[La politique sociale dans l'UE: état des lieux 2015 >>](#)

---

[Tourisme: États-Unis et Russie comptent pour un tiers des touristes non-UE >>](#)

---

[Les personnes âgées moins menacées par la pauvreté ou l'exclusion sociale >>](#)

---

[Crise des réfugiés: mesures budgétaires au titre de l'agenda européen en matière de migration >>](#)

---

[Antisémitisme et islamophobie en hausse >>](#)

---

[Indice de développement humain: UE versus US >>](#)

---

[Enrayer la perte de biodiversité passe par une ambition plus forte >>](#)

---

[Un peu plus de 40% de la population de l'UE vit en ville >>](#)

---

[L'OCDE tente d'achever l'évitement fiscal >>](#)

---

[Transport aérien de passagers en hausse >>](#)

---

[Vision Europe: le futur de l'Etat providence >>](#)

---

[Le Parlement européen veut un label pour les produits d'artisanat >>](#)

---

[L'inclusion sociale des jeunes >>](#)

---

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

**ECOLISE:**  
associer les  
communautés  
locales dans les  
ODD



Le réseau ECOLISE se réjouit de l'adoption par les Nations Unies, le 25 septembre dernier, des objectifs de développement durable (ODD) mais souligne la nécessité de les traduire en objectifs juridiquement contraignants, avec des financements appropriés et un dispositif de suivi partagé.

[Lire plus >>](#)

## Autres nouvelles

### GOVERNANCE MULTI-NIVEAUX DANS LA PLANIFICATION ÉNERGÉTIQUE DURABLE

**COOPENERGY** est un projet européen qui cherche à mettre en lien les **collectivités régionales et locales** afin de développer des **plans d'action énergie** durable respectifs plus collaboratifs, à travers des modèles de **gouvernance multi-niveaux**. La conférence **«Gouvernance multi-niveaux dans la planification énergétique durable»** (Paris, 3 décembre 2015) sera l'occasion de partager les **résultats**, les **leçons** et les **bonnes pratiques**, à l'aune de **expériences de sept régions**: Pays Basque (Espagne), Kent (Royaume-Uni), Ligurie (Italie), Norrbotten (Suède), Rhin-Neckar (Allemagne), Rhône-Alpes (France) et Zlin (République tchèque).

[Lire plus >>](#)

VOTEZ POUR LES GRANDS PRIX DE LA FINANCE

## SOLIDAIRE

**Le Monde** et l'association **Finansol**, qui vise à développer la **solidarité dans l'épargne et la finance**, lancent les **Grands Prix de la finance solidaire 2015**. Cette manifestation récompense chaque année des **structures à fort impact social et ou environnemental** qui ont bénéficié des subsides de la finance solidaire pour se développer.

[Lire plus >>](#)

### ***AEIDL Flash***

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).